

Host Families

Last update: July 1st 2026

Are you looking for the best way to immerse yourself in American culture during your time in the U.S. or French culture during your stay abroad? Living with a host family may be the best fit for you! Here is a list of exchange programs geared towards placement in host families both for those who wish to travel to France or others wishing to find a host family in the US.

NOTE: The Haskell Library can only recommend formal, organized host family and exchange programs. If you are looking for a recommendation for names of host families in the New York area for short term stays during vacations, please contact the Lycée Français (www.lfny.org/) or Accueil New York (www.accueilnewyork.org) who may be able to help.

L'Alliance New York cannot provide lists of families that can host students.

- **Kinder Exchange: Language and Cultural Exchange Program**

kinderexchange.org

Provides total French/American immersion exchanges for children 11 to 18. They match up your child with a French child of a similar age, hobbies and home environment. The youth take turns staying in each other's home so they both get a chance to experience a new culture.

- **Council on Standards for International Educational Travel**

<https://getstarted.csiet.org/>

Identifies, regulates and supports reputable international exchange programs. The website contains a list of exchanges that have been approved by the CSIET.

- **USA International** www.ushomestay.com/

Provides support for those wishing to find a host family in the northwest of the US. States how to become a host family with USA International.

- **Alliance for International and Cultural Exchange**

<https://www.alliance-exchange.org/>

Contains a list of dozens of programs approved by this organization with a mission to spread the benefits that cultural exchange brings to the US and its citizens.

- **Academic Year in America** <https://www.academyyear.org/>
Links international students with volunteer host families and American high schools. Also includes applications to become a host family and gives information on summer study abroad programs.
- **Council for International Travel, USA** www.cetusa.org/
Finds host families for teens of a variety of origins. You can also sign up to be a community coordinator or a host family. Summer, semester or academic year programs are available for Americans to study abroad.
- **Compass USA** <https://www.compass-usa.net/>
Offers individual or group homestays with an option of planned excursions, sports, English lessons, or programs tailored to the student's interests. Options include BMX biking, horseback riding, snowboarding, dance and more.

Familles d'accueil

Si vous souhaitez faire l'expérience d'une immersion totale dans la culture américaine ou française lors de votre séjour à l'étranger, l'hébergement en famille d'accueil pourrait bien être la solution que vous cherchez ! Voici une liste de programmes d'échange qui proposent des placements en famille d'accueil, que vous souhaitiez découvrir la France ou les Etats-Unis.

NOTE : La Bibliothèque Haskell ne peut recommander que des programmes d'échange ou en famille d'accueil qui soient structurés et organisés. Si vous cherchez le nom des familles d'accueil dans la région de New York pour des séjours de courte durée, veuillez contacter le Lycée Français (www.lfny.org/) ou Accueil New York (<http://www.accueilnewyork.org>) qui seront peut-être en mesure de vous aider. *L'Alliance New York n'est pas en mesure de fournir une liste des familles d'accueil.*

- **Kinder Exchange: Language and Cultural Exchange Program**

kinderexchange.org

Propose des échanges en immersion totale pour des enfants de 11 à 18 ans. Votre enfant est mis en lien avec un enfant de la même tranche d'âge, qui a des centres d'intérêts et un environnement familial similaire. Les jeunes font un séjour l'un chez l'autre à tour de rôle, afin que chacun puisse découvrir une nouvelle culture.

- **Council on Standards for International Educational Travel** www.csiet.org/

Identifie, régule et soutient des programmes d'échange internationaux. Le site contient une liste des programmes approuvés par le CSIET.

- **USA International** www.ushomestay.com/

Aide ceux qui veulent trouver une famille d'accueil dans le nord-ouest des USA. Donne des informations sur la façon de devenir une des familles d'accueil d'USA International.

- **Alliance for International and Cultural Exchange**

<https://www.alliance-exchange.org/>

Contient une liste de dizaines de programmes reconnus par cette organisation qui a pour mission la diffusion des avantages que les échanges culturels apportent aux Etats-Unis et ses citoyens.

- **Academic Year in America** <https://www.academyyear.org/>
Permet aux étudiants étrangers et aux familles d'accueil ou lycées américains de créer des liens. Contient également les formulaires pour devenir une famille d'accueil. Donne aussi des informations sur les cours d'été à l'étranger.
- **Council for International Travel, USA** <http://www.cetusa.org>
Trouve des familles d'accueil pour des adolescents d'origines diverses. Possibilité de s'inscrire pour devenir un coordinateur ou une famille d'accueil. Des programmes sont disponibles aux Américains qui souhaitent étudier à l'étranger pendant un été, un semestre ou une année scolaire.
- **Compass USA** <https://www.compass-usa.net/>
Offre des placements individuels ou de groupe avec la possibilité de choisir des options telles que : excursions, sport, cours d'anglais, vélo cross, équitation, snowboard, danse et bien d'autres encore.